
 

Referat skolebestyrelsesmøde 18. december 2023, kl. 18.30 – 21.00. 

Fraværende m/afbud: Christian Hougaard, Rikke Købke Ørum 
Fraværende: 

1. Orientering fra elevråd. 
− På sidste møde fremviste Samsø Posten Merchandise og informerede om bestillingsmu-

ligheder. 
− Sidste fredag var DSE og afholde Trivselstopmøde. Dagen var planlagt med udgangs-

punkt i spørgsmål fra skolens elever og forskellige temaer, der skulle debatteres. 
− Tilbagemeldinger fra Trivselstopmødet har været meget blandet. En del af eleverne for-

stod ikke indholdet. Sluttidspunktet passede ikke med bustiderne.  
− Formålet var at fremme trivslen, herunder også fokus på sprogbrug ved at eleverne re-

flekterer over trivsel og trivselsfremmende adfærd.  
− Der manglede rød tråd og opsamling i løbet af dagen. 
− Det var en lidt forvirrende dag. 

2. Orientering fra medarbejdere. 
− Trivselstopmødet var svært for nogle medarbejdere at være i fordi det virkede kaotisk, og 

det var svært at hjælpe eleverne til at indgå i måden det var organiseret på. 
− Der er en del sygdom blandt både elever og medarbejdere. 
− Madordningen er vanskelig at nå på den korte tid, og der er et problem i forhold til rengø-

ring. Der er forskel på, hvordan spisningen både afvikles og opleves i de forskellige klas-
ser. Skolebestyrelsen vil blive hørt vedr. Skolemad i februar. 

3. Orientering fra ledelsen. 
− Skolemad: Bob har presset på for at der kommer evaluering efter hver prøveperiode i 

madordningen. Bob og Jeppe laver en evaluering til efter juleferien. Bob undersøger om 
vi kan bruge projektmidler til rengøring efter spisning. 

− Prøveperiode 2 er fra uge 2 til 6. Efter jul skal eleverne hente maden og tage ud i klas-
serne, hvilket vil kræve rengøring af fællesarealer. Dette kan ændres, hvis det bliver for 
vanskeligt. 

− Prøveperiode 3 er fra uge 8 til påskeferie. Her skal alle elever spise i Kultursalen i to 
hold. 

− Det serviceniveau der er nu er ikke en mulighed for hverken Samsø Køkken, Sambiosen 
eller Samsø Skole. Det er for ressourcekrævende for alle tre afdelinger. Det gælder for 
alle tre prøvehandlinger. Vi har undersøgt om nogle klasser må fritages for madordning, 
men det er ikke en mulighed. Der er ikke krav om, at maden skal være varm. Sambiosen 
vil nogle gange lave kold mad. Afledte drøftelser, der peger mod, at madordning fungerer 
bedre jo ældre eleverne er. 

− Der kommer genopslag på Kims stilling, og derudover slår vi stillinger op til Kompeten-
cecenteret. 

− Doolexia (læseprojekt målrettet ordblinde elever) afsluttes nu med, at eleverne testes i ja-
nuar. Skolen kan fremadrettet købe Doolexia-forløb, og det vil koste 15-16.000 kr. + læ-
rerressourcer. 



 

− Mette orienterer om generel opmærksomhed på elever med læse-/skrivevanskeligheder 
og testning af elever, hvor der er mistanke om ordblindhed.  

− Bob orienterer om en mobbesag. Antimobbeplan er iværksat. 

4. Skolebyggeri 
Bertel har modtaget mail fra HGA. I uge 7 bliver det sidste i hjerterummet ordnet. Skolebe-
styrelsen. må være med til at prioritere, hvis der bliver penge til overs. 

5. Principper. 
Evaluering af: Samarbejdet mellem skole og forældre. 
På skoleplan: Der skal udarbejdes en folder som kan uddeles til nye forældre. I den skal 
kommende forældre bl.a. kunne læse om gensidige forventninger til samarbejdet. 

6. Budget 2023. 
− Vi lander på et underskud mellem 100.000 og 200.000 kr.  
− Vi driver en samlet skole (almen, KC og fritid), men økonomisk skal det være skilt ad, 

selvom det ikke er muligt i praksis. 
− SB vil have et gennemsigtigt regnskab der afspejler skolens samlede opgave.  
− Bob har fået svar (mail fra Alexander) på, hvorfor tildelingsmodellen til KC-elever ikke 

er blevet PL-reguleret. 

7. Budget 2024, udkast. 
Sidste års budget var gennemskueligt. “Budget 2024 Udkast” er mindre gennemskueligt, 
fordi en udgift ofte skal konteres flere steder. I udkastet er der flyttet 100.000 til Personale 
fra Materialer og Aktiviteter. 

8. Gensidig orientering. 
− Garderobepladsen i SFO/indskoling er kritisabel på grund af pladsmangel.  
− Skolevejen ved tennisbanen og hen forbi Sambiosen kan være potentiel farlig, især i den 

tid, hvor det er mørkt. SB kan henvende sig til Teknisk Forvaltning. 

9. Punkter til kommende møder. 
− Trafiksikkerhed. 

10. Punkter til BU. 
− Skolemad. 

11. Evt. 
Der er to årlige dialogmøder med BU. De ser gerne, at så mange som muligt dukker op. 

12. Oplæsning af referat. 



Aftalte SB møder for skoleåret 2023/2024: 
Tors. d. 18. januar kl. 19.00 
Ons. d. 21. februar kl. 19.00 
Tirs. d. 19. marts kl. 19.00 
Man. d. 22. april kl. 19.00 
Tors. d. 23. maj kl. 19.00 
Ons. d. 19. juni kl. 18.30 

BU møder i 2024 kl. 17.00 – 19.00: 
Tirs. d. 23. april  
Tirs. d. 24. september 

SB medlemmer: 
Bertel Meilvang 
Brian Kjær 
Jamil Ahmad Mamo 
Sine Margit Tikkanen Kappelhøj 
Christian Hougaard 
Susanne Sørensen 
Rikke Købke Ørum 
Karin Birkmand 
Anny Johanne Østergaard Jensen 
Richard Janz Gommesen 
Sofus Emil Ørum Thaysen 

SB suppleanter: 
Mikkel Lund Søeborg 
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